
روزنامه

www.donyayehavadar.ir سه شنبه  11 شهریور 1399 -  قیمت: 2000 تومان

رسانه مستقل

مسیر سعادت مردمان سیستان و 
بلوچستان از تالاب هامون می گذرد

صفحه 2

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

انتقال بزرگترین سایت پسماند خاورمیانه از 
پایتخت در کش و قوس اختلافات

صفحه 4

در هفته هشتم سوپرلیگ چین؛

کامبک بزرگ شاگردان امپراطور
صفحه 8

»مسعود مهرابی« در 66 سالگی درگذشت؛

بنیانگذار مجله فیلم آسمانی شد
صفحه 6

559



2
روزنامه

سه شنبه 11 شهریور 99 -  شماره  559

خبری

کرونا جان ۱۰۹ نفر دیگر را 
در ایران گرفت

بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت:  سخنگوی وزارت 
تاکنون ۳۷۵ هزار و ۲۱۲ نفر در کشور به طور قطعی به ویروس 
کرونا مبتلا شده اند و با فوت ۱۰۹ نفر در ۲۴ ساعت گذشته، 
شمار جانباختگان این بیماری به ۲۱ هزار و ۵۷۱ نفر رسیده 
است و تاکنون 323 هزار و 233 نفر از بیماران، بهبود یافته و 

از بیمارستان ها ترخیص شده اند.
سیما سادات لاری روز گذشته درباره آخرین آمار مبتلایان 
از  ناشی  فوت  موارد  و  کشور  در  کرونا  ویروس  به  قطعی 
این ویروس افزود: تا دیروز و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، هزار و ۶۴۲ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور 
شناسایی شد و ۵۷۳ نفر بستری شدند. با این حساب، مجموع 

بیماران کووید۱۹ در کشور به ۳۷۵ هزار و ۲۱۲ نفر رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۱۰۹ بیمار 
کووید ۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جانباختگان این 

بیماری تاکنون به ۲۱ هزار و ۵۷۱ نفر رسید.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون ۳۲۳ هزار 
و ۲۳۳ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص 
شده اند. همچنین ۳۷۲۹ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در 
وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند و تاکنون 
سه میلیون و ۲۳۱ هزار و ۱۱۰ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در 

کشور انجام شده است.
لاری با اعلام اینکه ۲۷ استان کشور در وضعیت قرمز یا هشدار 
هستند، افزود: بر اساس آخرین اطلاعات کرونا در کشور، استان 
رضوی،  خراسان  اصفهان،  قم،  گیلان،  مازندران،  تهران،  های 
آذربایجان شرقی، کرمان، خراسان شمالی، سمنان، یزد، زنجان و 
قزوین در وضعیت قرمز قرار دارند. همچنین استان های آذربایجان 
غربی، البرز، فارس، لرستان، هرمزگان، اردبیل، بوشهر، کرمانشاه، 
کهگیلویه و بویراحمد، خراسان جنوبی، مرکزی، ایلام، چهارمحال 

و بختیاری، گلستان و خوزستان در وضعیت هشدار قرار دارند.
سخنگوی وزارت بهداشت با تشریح وضعیت اپیدمی کرونا در 
استان چهارمحال و بختیاری گفت: این استان اسفند ۹۸ شاهد 
خیز خفیف و فروردین ۹۹ شاهد خیز متوسط اپیدمی کرونا 
بود اما از اردیبهشت امسال همسو با سایر استانها در استان 
چهارمحال و بختیاری نیز شاهد روند صعودی موارد ابتلا و 
بستری کرونا بودیم که نگران کننده است به طوری که اکنون 
روند افزایش این اپیدمی در این استان به اوج خود و بیشترین 

میزان از زمان شروع اپیدمی کرونا رسیده است.
وی افزود: شهرهای بروجن، سامان، شهرکرد، کوهرنگ و لردگان 
در استان چهارمحال و بختیاری هم اکنون در وضعیت قرمز و 

شهر فارسان در وضعیت هشدار است.
لاری گفت: میزان استفاده از ماسک در بین کارمندان ادارات 
دولتی این استان ۹۳ درصد، در بین شاغلان مراکز صنعتی ۷۸ 
درصد، در  بین مردم در اماکن عمومی ۷۵ درصد و در وسایل 
نقلیه درون و برون شهری ۷۰ درصد است. بیشترین میزان 
رعایت پروتکل های بهداشتی در استان چهارمحال و بختیاری 

در رستوران ها و کمترین میزان در پاساژهاست.
وی افزود: امیدواریم مردم این استان نیز همراه و همسو با 
همه مردم کشور با رعایت اصول سه گانه بهداشتی شامل 
استفاده از ماسک در بیرون از خانه، رعایت فاصله گذاری 
فیزیکی ۱.۵ تا دو متری و شست و شوی مداوم دست ها به 

قطع زنجیره انتقال ویروس کرونا کمک کنند.
سخنگوی وزارت بهداشت ادامه داد: همچنین از همه عاشقان 
و ارادتمندان حضرت اباعبدالله )ع( می خواهیم با دقت نظر 
در رعایت اصول و پروتکل های بهداشتی مراسم عزاداری برای 

جلوگیری از انتشار ویروس کرونا همکاری کنند.

تالاب بین المللی هامون بزرگترین دریاچه آب شیرین در 
فلات داخلی ایران و تمدن ساز در دوره های مختلف علاوه 
بر پتانسیل عظیم و ارزشمند برای حیات گونه های متعدد 
جانوری و گیاهی، دارای نقش و جایگاهی حیاتی در بهروزی 

مردمان سیستان و بلوچستان بویژه خطه سیستان است.
بین المللی  تالاب  و  دریاچه  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
هامون بزرگترین دریاچه آب شیرین و سومین دریاچه بزرگ 
ایران پس از خزر و ارومیه، هفتمین تالاب بین المللی جهان 

و یکی از ذخیره گاه های زیست  کره در ایران است.
تالاب بین المللی هامون واقع در شمال استان سیستان و 
بلوچستان از سه دریاچه کوچک به نام های هامون پوزک، 
هامون سابوری)صابوری( و هامون هیرمند تشکیل شده  که 
در زمان فراوانی آب به هم می پیوندند و دریاچه مشترک 

هامون بین افغانستان و ایران را تشکیل می دهند.
و  است  هامون  به  ورود  اصلی  شریان  هیرمند  رودخانه 
شوررود،  هاروت رود،  رود،  فراه  خاش رود،  رودخانه های 

حسین آباد و نهبندان نیز به این تالاب می ریزند.
و ۶۶۰  پنج هزار  پرآبی   زمان  در  دریاچه هامون  وسعت 
 ۸۲۰ و  هزار  سه  سطح   این  از  که  است  کیلومترمربع 
کیلومترمربع متعلق به ایران و بقیه در خاک افغانستان 

است.
این  به رودخانه هیرمند است و  دریاچه هامون وابسته 
وابستگی باعث شده تا هرگونه نوسانات در میزان آب آن، 

مشکلاتی را برای کل سیستم به وجود آورد.
ذخیره گاه های  جهانی  کنگره  چهارمین  در  هامون  تالاب 
زیست کره که روزهای پایانی سال ۹۴ در لیما پایتخت پرو 
برگزار شد، از سوی سازمان جهانی یونسکو به  عنوان ذخیره گاه 
زیست  کره ثبت شد و بدین ترتیب تعداد ذخیره گاه های 

زیست کره در ایران به ۱۲ مورد افزایش یافت.
تالاب بین المللی هامون در زمان پرآبی یکی از تالاب های 
مهم دنیا و بزرگترین دریاچه آب شیرین در سراسر فلات 

ایران محسوب می شود.
بارندگی های خوب اواخر پارسال و اوایل امسال در حوضه 
آبریز هیرمند و هامون سبب جاری شدن سیلاب در رودخانه 
هیرمند تنها شاهرگ حیاتی سیستان و آبگیری بخش هایی 
از تالاب هامون و شادمانی صیادان، کشاورزان و دامداران 

شد.
ماندگاری و حیات تالاب هامون، این پهنه آبی جنوب شرق 
کشور متاثر از جریانات ورودی رودخانه هیرمند از کشور 
افغانستان است که در صورت کاهش یا قطع آن، تاثیر 
بسزایی بر اکوسیستم تالاب و به طبع آن حیات موجودات 

زنده ساکن در آن از جمله ماهیان و مردم منطقه دارد.
کاهش حجم آب تالاب به هر دلیل، سبب بروز تلفات آبزیان 
و از جمله ماهیان ساکن در آن خواهد شد و این حقیقتی 
غیر قابل گریز است زیرا ماهی برای حیات، به آب نیاز دارد 
و خشک شدن پهنه گسترده دریاچه هامون که با قطع آب 
ورودی، تشدید گرمای هوا و وزش بادهای موسمی منطقه 
شدت ناگهانی بخود می گیرد، تلفات گونه های جانوری و از 

جمله آبزیان را به صورتی گسترده موجب می شود.

حتی در دهه های گذشته که حجم آبی دریاچه بالغ بر ۱۰ 
میلیارد متر مکعب می رسید و۱۰۰ درصد سطح تالاب را فرا 
می گرفت، خشک شدن سطح وسیعی از تالاب در اواخر 
تابستان حادث می شد و ماندگاری آب تنها در قسمت های 
عمیق تالاب تحت عنوان رونگ ها، چونگ ها و کف هامون 

صابوری که دارای عمق بیشتری بود مشاهده می شد.

در سال های اخیر و با توجه به قهر طبیعت، دستکاری های 
انسانی و در نتیجه کاهش قابل توجه ورودی آب از رودخانه 
هیرمند و سایر مبادی به تالاب هامون، به ندرت ۵۰ درصد 
سطح تالاب آبگیری می شد و معمولا قبل از اتمام فصل 
بهار عملا جریان آب ورودی به تالاب قطع که این حجم آبی 
نیز با توجه به وزش بادهای ۱۲۰ روزه منطقه سیستان )خرداد 
تا شهریورماه( سبب پخش شدن آب در سطح خشک تالاب 
شده و نیز افزایش دمای هوا سرعت خشک شدن تالاب را 

بیشتر می کرد.
خشک شدن بستر تالاب به مرور سبب بروز تلفات آبزیان 
ماکول و غیرماکول در زمانی زودتر و سطحی وسیع تر می 

شود.
این شرایط ایجاب می کند برای بهره برداری بهینه از این 
منبع ارزشمند حداکثر برنامه ریزی انجام شود تا میزان تلفات 
حاصل از خشکسالی به حداقل میزانی که توان انسانی اجازه 

و امکان می دهد برسد.

مدیرکل شیلات سیستان و بلوچستان )آب های داخلی( در 
گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: به منظور بهره برداری 
حداکثری از فرصت آبگیری تالاب هامون، این اداره کل 
برنامه هایی را تدوین و متناسب با شرایط، عملیاتی کرده 
که بهره برداری خوراکی از ماهیان ماکول با وزن مناسب، 
استفاده های آبزی پروری از بچه ماهیان ماکول و ایجاد 
فرصت درآمد و اشتغال از ماهیان هرز از جمله این اقدامات 

است.

عیسی میرانی شاهرودی گفت: این اقدامات به روش های 
گوناگونی مانند ساماندهی و تجهیز گروه های صیادی با 
ادوات صید برای صید ماهیان خوراکی با وزن مناسب و 
عرضه به بازار مصرف و تلاش و هدایت برای فرآوری و 
بسته بندی ماهیان ماکول صید شده با هدف ایجاد ارزش 
افزوده و در نهایت ایجاد فرصت صادرات به سایر استان 
ها و جلوگیری از افت قیمت و ساماندهی، تجهیز )با تور، 
کپسول اکسیژن، مخازن حمل و مانومتر( و آموزش گروه 
های صیادی و همراه کردن نیروهای کارشناسی جهت صید 
بچه ماهیان خوراکی و انتقال به استخرهای پرورشی اجرا 

می شود.

وی افزود: ساماندهی گروه های صیادی مناطق مختلف 
در خطر  و  بحرانی  مناطق  برای مدیریت  تالاب هامون 
خشک شدن، ساماندهی نیروهای ستادی ادارات شیلات 
شهرستان های حوزه این تالاب برای سرکشی و نظارت 
مستمر بر فعالیت های صیادی در تالاب هامون حوزه 
استحفاظی و نیز رصد وضعیت صید و صیادی در مناطق 
بحرانی تالاب هامون، پیگیری و هماهنگی با اداره کل 
دامپزشکی سیستان و بلوچستان جهت ارسال ماهیان 
صید شده از تالاب به بازارهای خارج از استان و پیگیری 
دریافت حق آبه شیلاتی و رهاسازی به موقع حق آبه 
زیست محیطی با لحاظ نیازهای بخش صیادی از دیگر 

روش ها است.
مدیرکل شیلات سیستان و بلوچستان )آب های داخلی( 
بیان کرد: بدیهی است مدیریت و بهره برداری این گستره 
عظیم و نعمت ارزشمند الهی نیازمند یاری و همفکری 
تمامی صاحب نظران و دلسوزان است و این اداره کل با 
قدردانی از تمامی زحمت کشان و دغدغه مندان این عرصه، 
خود را نیازمند و ملزم به اخذ دانش، تجربه و بهره گیری از 

همراهی ها و همکاری های مردمی می داند.

گزارش اول

مسیر سعادت مردمان سیستان و بلوچستان از تالاب هامون می گذرد
کرونا در ایران

سالروز شهادت سیدالساجدین فرزند سیدالشهدا
 امام چهارم شیعیان جهان بر رهروان اسطوره صبر و مقاومت 

حضرت زینب کبری )س( تعزیت وتسلیت
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اجتماعی

استاندار البرز با اشاره به اقدامات انجام گرفته برای پیشگیری 
و مقابله با کرونا در استان گفت: امسال ۳۶۴ میلیارد تومان 
برای مقابله با این بیماری در استان اختصاص یافته است.

عزیزاله شهبازی روز گذشته در آیین تودیع و معارفه رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی البرز افزود: البرز در موج اول کرونا 
خوش درخشید و مردم و مسئولان در مهار این بیماری گام 
های بلندی برداشتند و اکنون این تلاش ها نیز  ادامه دارد.

وی بیان داشت: براثر بیماری کرونا چهار پزشک و یک 
داروساز در استان البرز جان خود را از دست دادند.

استاندار البرز با اشاره به کاستی های بهداشتی و درمانی 

دلیل  به  بیمارستانی  تخت  لحاظ  به  البرز  گفت:  استان 
مهاجرپذیر بودن به حمایت بیشتری نیاز دارد هر چند که با 
همت دولت تدبیر و امید از ۹۲ تاکنون یک هزار و ۶۰۰ تخت 

بیمارستانی جدید به استان اختصاص یافته است.
وی بیان داشت: اکنون شهرستان فردیس با حدود ۷۰۰ هزار 
نفر جمعیت یک تخت بیمارستانی ندارد که تنها بیمارستان 

این شهرستان باید در اسرع وقت تکمیل شود.
استاندار  البرز در پایان با قدردانی از خدمات دکتر حسین 
علوم  دانشگاه  سرپرست  فتحی  محمد  دکتر  برای  کریم 

پزشکی استان آرزوی موفقیت کرد.

»البرز« چه خبر؟

»استاندار« مطرح کرد:

اختصاص 364 میلیارد تومان برای کنترل کرونا در البرز

سردار »عباسعلی محمدیان« خبر داد:

کشف ۵۰ میلیارد ریال خوراک قاچاق آبزیان در کرج

۵۶ نفر با علائم کرونا در مراکز درمانی البرز بستری شدند

»معاون وزیر بهداشت«:

۳۶ هزار تخت جدید به مراکز درمانی اضافه شده  است

فرمانده انتظامی البرز اعلام کرد که ماموران انتظامی 
کالا،۵۰  قاچاق  با  مبارزه  های  طرح  اجرای  در  استان 
میلیارد ریال خوراک قاچاق آبزیان در این استان کشف 

و ضبط کردند.
سردار عباسعلی محمدیان روز گذشته با اعلام این خبر 
گفت: ماموران پلیس کرج به دنبال دریافت گزارشی 
مبنی بر دپوی مقادیر زیادی خوراک آبزیان دریک کارگاه 
در منطقه باغستان کرج موضوع را به صورت ویژه مورد 

بررسی قرار دادند.

وی اضافه کرد: در تحقیقات بیشتر و با حکم قضایی 
محل مورد بازرسی و مقادیر قابل توجهی خوراک آبزیان 

دراین مکان کشف و ضبط کردند.
سردار محمدیان افزود: طبق نظر کارشناسان ارزش کالای 
قاچاق کشف شده بیش از ۵۰ میلیارد ریال برآورد شده 

است.
وی خاطرنشان کرد که در این زمینه هفت متهم دستگیر 
و پس از تشکیل پرونده تحویل پلیس اقتصادی استان 

البرز شدند.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی استان البرز اعلام کرد که 
طی ۲۴ ساعت گذشته ۵۶ نفر با علائم کرونا در مراکز 

درمانی این استان بستری شدند.
دکتر محمد فتحی روز گذشته با اعلام این خبر اظهار 
و  قطعی  شامل  بستری  موارد  کل  مجموع  داشت: 
مشکوک از ابتدای شیوع کرونا تا به امروز در استان البرز 
۱۵ هزارو ۳۱۱ نفر بوده  که از این تعداد ۱۴ هزار و ۷۶۲ نفر 

مورد قطعی مثبت تشخیص داده شده است.

وی با بیان اینکه اکنون ۴۱۵ نفر در مراکز درمانی بستری 
هستند، افزود: از این تعداد ۱۲۵ نفر بیمار قطعی کووید 

۱۹ می باشند.
سرپرست دانشگاه عنوان کرد: در ۲۴ساعت گذشته ۳۸۱ 
نفر سرپایی به مراکز درمانی و بهداشتی استان با علائم 
مشکوک مراجعه کردند که ۵۶ مورد در بیمارستان ها 

بستری شدند.
وی با اشاره به اینکه تعداد ۱۰۰ بیمار بستری شده جوان 

و پایین تر از سن ۵۰ هستند، تصریح کرد: تعداد بیماران 
بستری شده بدحال در ۲۴ ساعته گذشته به ۱۰۳ نفر رسید.

وی افزود: متاسفانه در ۲۴ ساعت گذشته چهار نفر جان 
خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری 

در استان به ۹۴۲ نفر رسید.
دکتر فتحی گفت: از ابتدای شیوع کرونا تا کنون ۱۳هزار و 
۹۳۴ نفر از مراکز درمانی ترخیص شده که  ۳۴ نفر از آنان 

مربوط به ۲۴ ساعت گذشته بوده است.

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت و درمان 
و آموزش پزشکی با اشاره به خدمات دولت تدبیر و امید 
جدید  تخت  هزار  گفت: ۳۶  کشور  سلامت  بخش  در 
بیمارستانی طی هفت سال گذشته به مراکز درمانی کشور 

اضافه شده است.
دکتر سیدکامل تقوی نژاد روز گذشته در آیین تودیع و 
معارفه رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان البرز افزود: یک 
سوم امکانات و زیرساخت بهداشتی درمانی موجود کشور در 

دولت تدبیر و امید به سرانجام رسیده است.
وی با بیان اینکه برای آینده نظام سلامت، گام های بلندی 
در کشور برداشته شده است، گفت: تا پایان این دولت یک 

هزار و ۹۲۱ طرح را افتتاح می کنیم.
معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت و درمان 
بیان داشت: همزمان با هفته دولت ۱۶۴ طرح به نام شهدای 
مدافع سلامت به بهره برداری رسید و از امروز تا فروردین 

۱۴۰۰  پروژه های متعددی از جمله  طرح های غربالگری 
سرطان، کلینیک های ویژه و سایر طرح ها به بهره برداری 
خواهد رسید و جزو افتخارات است که در یک دولت یک 

سوم ظرفیت های فیزیکی بهداشتی به وجود بیاید.
تقوی نژاد با اشاره به کاستی های بهداشتی و درمانی استان 
البرز گفت: در بعد علمی آموزش و بالینی، البرز باید بتواند از 
ظرفیت های تهران به خاطر نزدیکی استفاده کند اما در سایر 

ابعاد باید استقلال امکاناتی این استان حفظ شود.
وی تاکید کرد که باید کمبودهای استان البرز در بخش 
بهداشت و درمان مرتفع شود هرچند که ظرفیت های خوبی 

مانند نیروی انسانی متخصص در این استان وجود دارد.
معاون وزیر بهداشت و درمان با اشاره به اقدامات انجام 
گرفته برای مقابله با کرونا در کشور بیان داشت: در این 
زمینه همه کسانی که مسئولیت داشتند، همت به خرج 
دادند، فرمانده اصلی این میدان شخص مقام معظم رهبری 

بود که در اولین لحظات دستوراتی برای همکاری نیروهای 
مسلح با مدافعان سلامت را صادر کردند.

دکتر تقوی نژاد گفت: تمام نیروهای مسلح اعم از ارتش، 
سپاه، نیروی انتظامی و بسیج در موضوع مقابله با کرونا پای 

کارآمدند و همکاری لازم شکل گرفت.
وی بیان داشت: با اینکه کرونا بسیاری از کشورها را غافلگیر 
کرد اما در کشور ما اقدامات خوبی برای مقابله با این بیماری 

انجام شده است.
معاون وزیر بهداشت و درمان افزود: سازمان بهداشت جهانی 
از اجرای طرح غربالگری کرونا در جمهوری اسلامی ایران 

قدردانی کرد.
وی اظهار داشت: در کشور ما حدود چهار میلیون و ۵۰۰ 
هزار نفر شغلشان تحت تاثیر کرونا قرار گرفت که تاکنون 
برای حمایت از اقشار آسیب پذیر، دولت از طریق وام بانکی، 

تسهیلاتی پیش بینی کرده است.

چین: کمیسیون مشترک فرصتی برای حمایت از برجام باشد
سخنگوی وزارت امور خارجه چین با یاداوری برگزاری کمیسیون مشترک برجام در روز گذشته در وین 
اظهار امیدواری کرد که این کمیسیون فرصتی برای حمایت از برجام و اجرای صادقانه قطعنامه ۲۲۳۱ 

شورای امنیت باشد. 

»البرز« چه خبر؟

کریم! ما مسلمون نیستیم...
مدت مدیدی است که دنیای 
ما را سیاهی چنان فراگرفته 
که این روزها جامه سیاه به 
تن کردن، اصلا به چشم نمی 
آید. خانه و کوچه و محله را 
هم سیاهی زدن، هیچ از این 

ظلمت نمی کاهد.
ما عزادار حسین نیستیم. ما 
عزادار دل های وامانده خودمانیم که از دو لقمه قیمه و عدس 
پلو بیشتر جا نمانیم. که از حقوق بیشتر و سمت بالاتر عقب 

نمانیم.
ما عزادار حسین اگر بودیم، ملاک سنجشمان جای مهر و 
انبوهی ریش نبود، که اگر ارزش به این ها بود که بنی امیه 
هم ریششان بلندتر بود، هم جای مهر روی پیشانی شان. ما 
عزادار اهل بیت حسین هم نیستیم. که اگر چنین بود با سال 
ها روضه علی اصغر خواندن، باید این روزها عطش را در گلوی 
نوزادان سیستان و بلوچستان نمی دیدیم. سال ها روضه سه 
ساله خواندن باید قلبمان را از شنیدن خبر دخترکشی پدری 
به هر بهانه و دلیلی به درد می آورد. سال ها مصیبت زینب 
شنیدن باید جانمان را از ستم به روستاییان خوزستان به ستوه 
می آورد. سال ها سینه زدن برای ابالفضل باید جانمان را از فقر 

و عطش اهالی روستاهای دورافتاده آتش می زد.
نه! ما عزادار دل های حقیر خودمانیم که مبادا در این چهار 
صباح عمر فانی، صندلی را از زیرمان بکشند. خوب بکشند. مگر 
داعیه مقاومت در برابر ظلم نداریم؟ پس چرا اول این خاک 

خسته را آباد نمی کنیم؟ 
نه ما مسلمان نیستیم، اگر نوجوانانمان از یگان های پلیس 
جمهوری اسلامی مان بترسند. اگر میان مردممان دودستگی 
انداخته ایم که این ها بگویند هیأت ها محل شیوع کروناست 
و آن ها بگویند سفرهای عده ای از مردم عامل گسترش آن. ما 
مسلمان نیستیم اگر در ساکت کردن صدای کارگری که مدت 
ها اندک حقوقش را نگرفته از قوه قهریه استفاده می کنیم اما 

در کنترل بحران کرونا از خواهش و تمنا.
اصلا مسلمانی به کنار. مگر حسین نگفت اگر دین ندارید، آزاده 
باشید. اگر برای این حسین سینه می زنیم و اشک می ریزیم، 
آزادگی را باید بیاموزیم. باید بیاموزیم که در مقابل معلمی 
که کم فروشی می کند، کارمندی که اهمال می کند، مدیر 
بالادستیمان که اختلاس می کند، کارمند زیردستمان که رشوه 
می گیرد، نگهبانی که سر پست می خوابد، فرمانده ای که مرگ 
صدها نفر را با عبارت خطای انسانی توجیه می کند، پزشکی که 
سزارین را به زنی در کمال سلامت پیشنهاد می کند، دادگاهی 
که اعتراف اجباری می گیرد، مدیری که کپسول های اکسیژن 
را در زیرزمین درمانگاه انبار می کند، وزیری که پای قرارداد 
مفتضحانه مربی خارجی را امضا می کند، وکیلی که حق را 
ناحق می کند، نماینده ای که این همه گرفتاری حقیقی مردم 
را رها کرده و چسبیده به فیلترینگ دنیای مجازی و صدها یا 
هزارها ننگ دیگر که دامن آزادگی و مسلمانی مان را آلوده، 

سکوت نکنیم.
مسلمانی به دلجویی است نه دل شکستن. به اقرار است نه 
انکار، به حقیقت است نه مجاز. حالا هی کتیبه بچسبانیم و 
سینه بزنیم و گریه کنیم. نه ما مسلمان نیستیم! مادامی که 
مردممان برای شناختن یک حکومت صحیح، سوئیس را مثال 
بزنند. مادامی که نمادمان برای جامعه اسلامی در میان مردم، 

ترکیه و مالزی باشد.
ما آن زمانی مسلمانیم، آزاده ایم، شیعه ایم که دنیا از ما 
به نیکی یاد کند. و امروز اینچنین نیست. نه! ما مسلمان 

نیستیم.

تلنگر

 دکتر علی  ساجدی

  نویسنده
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شهری

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

انتقال بزرگترین سایت پسماند خاورمیانه 
از پایتخت در کش و قوس اختلافات

بیش از ۵۰ سال است که همسایه تهران بوده؛ روزی دورتر 
از تهران و محدوده های مسکونی و امروز با توسعه شهر 
و افزایش تولید زباله به همسایه بدبوی تهران تبدیل شده؛ 
بزرگترین سایت پسماند خاورمیانه که امروز در کش و 
قوس اختلاف شهرداری تهران و اداره کل محیط زیست 
و استانداری تهران، انتقال آن را در هاله ای از ابهام فرو 

برده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، مجتمع پردازش پسماند آرادکوه؛ 
مجموعه ای که بیش از ۵۰ سال است در بخش کهریزک 
شهرستان ری به گورستان بدبوی زباله های شهر تهران 
تبدیل شده است. هرچند که شهرداری تهران برای کاهش 
مخاطرات زیست محیطی این مجموعه، ظرف سال های 
گذشته اقدامات بسیاری را از جمله خشک کردن دریاچه 
شیرابه انجام داده؛ اما محیط زیست و شهرداری معتقدند 
بی تردید این همسایه باید نقل مکان کند و دیگر تاب و 
تحمل حضور آن در کنار نخستین فرودگاه کشور و به طور 

کلی پایتخت وجود ندارد.
در همین راستا زهرا صدراعظم نوری، رئیس کمیسیون 
سلامت شورای اسلامی شهر تهران، در تشریح مناقشه 
میان مدیریت شهری و سازمان حفاظت محیط زیست 
درباره انتقال مرکز تفکیک و دفن پسماند آرادکوه با تاکید بر 
اینکه بحث انتقال مجتمع آرادکوه در هیچ کجا قطعی نشده 
است، می افزاید: درحقیقت موضوع انتقال مجتمع آرادکوه 
حرف درستی نیست. اگر قرار بر این انتقال باشد باید دلایل 
کافی داشته باشد و بر اساس مطالعات و داده های دقیق 

چنین تصمیمی اتخاذ شود.
پیش از این کیومرث کلانتری، مدیرکل سابق محیط زیست 
استان تهران درباره انتقال این مجتمع گفته بود: سازمان 
حفاظت محیط زیست با تمام توان کارشناسی در خدمت 
به  نسبت  لازم  اقدامات  تا  بود  خواهد  تهران  شهرداری 
مکان هایی که شهرداری برای انتقال مجتمع آرادکوه در نظر 
گرفته است را بررسی کند. شهرداری بر اساس قانون باید 
مکان یابی لازم در این زمینه انجام دهد و محل مناسبی را 

به عنوان گزینه خود به سازمان محیط زیست معرفی کند 
و سازمان محیط زیست با تمام توان در جهت رفع مشکل 

کمک خواهد کرد.
ضرورت انتقال این مجتمع از سوی مسئولین ادامه داشت، 
به طوریکه صدرالدین علیپور-مدیرعامل سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری تهران در واکنش به اظهارات حسین 
توکلی کجانی - معاون استاندار و فرماندار ویژه شهرری - 
مبنی بر ضرورت انتقال مجتمع آرادکوه به دلیل مشکلاتی 
که برای شهرری ایجاد می کند، هزینه انتقال مجتمع آرادکوه 
را ۳۰ هزار میلیارد تومان برابر با بودجه یک سال شهرداری 
تهران خوانده و می گوید: این موضوعات تخصصی است 
اطلاعات  و  مطالعات  به  نیاز  آن ها  درباره  اظهارنظر  و 
کارشناسی و تخصصی دارد. مجتمع آرادکوه متعلق به 
شهرداری تهران نیست؛ بلکه برای شهری است با جمعیت 
بیش از ۱۰ میلیون نفر و ۶۰ سال پیش، مسئولان وقت 
حدود دو سال زمان برای انتخاب مکان فعلی صرف کردند 
و دلیل انتخاب آرادکوه هم این بود که در مسیر جریان 
باد به سمت شهر قرار نداشت و هیچ مجموعه مسکونی 

یا فرودگاهی در اطراف آن نبود و خاک آن نفوذناپذیر بود.
علیپور تاکید می کند: با اینکه از نظر سازمان مدیریت 
پسماند این ایده علمی نیست و تبعات بسیاری به دنبال 
دارد. در صورت اصرار همکاران، ما با انتقال آرادکوه هیچ 
مشکلی نداریم و برای این امر مانعی ایجاد نمی کنیم؛ 
اما این کار تخصصی است و همکاران محیط زیست باید 
چندین سال مطالعه و مکان مناسب را انتخاب کنند و 
هزینه حداقل ۲۰ تا ۳۰ هزار میلیارد تومانی این جا به 
جایی هم تامین شود، پس از آن می توان از انتقال آرادکوه 

صحبت کرد.
اداره کل  و  تهران  استانداری  اظهارات مسئولان  هرچند 
محیط زیست برای انتقال این مجموعه جدی تر شده، اما 
همچنان شهرداری و شورای شهر تهران برای این انتقال 
تمایلی نشان نمی دهند و این موضوع همچنان در ابهام 

باقی مانده است.

محیط زیستگزارش

»حسین محمدی« تاکید کرد؛
راه اندازی بازارهای عرضه دام و طیور زنده و مبادلات مواد بازیافتی 

»شهردار تهران«:

دولت مجبور نباشد به شهرداری ها کمک نمی کند

رئیس کمیسیون محیط زیست و سلامت شورای اسلامی 
شهر کرج خواستار راه اندازی بازارهای عرضه دام و طیور زنده 

و مبادلات مواد ضایعاتی و بازیافتی ظرف یک سال آینده شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، حسین محمدی گفت: از همه دستگاه 
ها و افرادی که در رفع مشکلات مجتمع شیخ آباد تلاش کرده 
اند، تشکر میکنم، راه اندازی کامل این مجتمع در ساماندهی 
مشاغل مزاحم و آلاینده و کاهش نارضایتی شهروندان از این 

بابت بسیار موثر خواهد بود.
عضو شورای اسلامی شهر کرج با اشاره به جمع آوری صنوف 
مزاحم سطح شهر و انتقال آن به مجتمع صنفی صنعتی شیخ 

آباد که اخیراً ایستگاه آتش نشانی آن نیز مورد بهره برداری قرار 
گرفت، تصریح کرد: این مشاغل در سطح شهر مشکلات فراوانی 
اعم از بهداشتی و صوتی و نازیبایی بصری را ایجاد کرده اند 
و شکایات متعددی در خصوص آن ها به شهرداری و ادارات 

بهداشت و محیط زیست ارائه گردیده است.
محمدی گفت: انتظار داریم که شهرداری در راستای ساماندهی 
مشاغل مزاحم و آلاینده شهری هر چه زودتر با مشارکت و 
همکاری سایر دستگاه ها مجتمع مصالح فروشان، مجتمع آهن 
فروشان، بازار عرضه دام و طیور زنده و بازار مبادلات مواد ضایعاتی 

و بازیافتی را در یکسال آتی راه اندازی و به بهره برداری برساند.

شهردار تهران اعلام کرد که اگر دولت مجبور نباشد به شهرداری ها 
کمک نمی کند، مثلا در موضوع حمل و نقل عمومی و کرونا، 
دولت به اجبار در این زمینه کمک کرد. اما این نگاه، نگاه راحتی 

نیست و منابع در دولت به راحتی اختصاص پیدا نمی کند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، پیروز حناچی گفت: 
شهرداری با دولت در برخی حوزه ها مراوده دارد که یکی از آن ها 
بحث یارانه است  که به حمل و نقل عمومی یارانه زیادی داده 
می شود. متوسط قیمت بلیت مدت دار مترو برای شهروندان 
مبلغ یک هزار تومان تمام می شود، اما قیمت واقعی این بلیت 
با در نظر گرفتن نگهداری واگن ها و خدمات مترو ۶۵۰۰ تومان 
است، اگر زیرساختها هم در نظر گرفته شود این رقم به  ۱۲ هزار 
و ۵۰۰ تومان می رسد این قیمت واقعی بلیت مترو است که 
البته این برآوردها برای پیش از گرانی های امسال است. بخشی 
از یارانه بلیت مترو را شهرداری، بخشی را دولت و بخشی هم 
مسافر می پردازد، اما دولت معمولا سهم خود را نمی دهد یا 
دیر می دهد و شهرداری با مصیبت زیاد این پول ها را بعد از 

سال ها وصول می کند.
حناچی در ادامه حمل و نقل عمومی در کلانشهر تهران را 
یک مساله حاکمیتی عنوان کرد و گفت: حمل و نقل عمومی 
موضوعی نیست که شهرداری تهران به تنهایی بتواند حل کند، 

شاید در دوره های قبل مترو، بهانه ای برای مساله عبور از انضباط 
عمومی در سطح شهر بوده است یعنی دولت زمانی که در 
وضعیت خیلی خوب مالی بوده و می توانست به مترو تهران 
کمک کند هم به هر دلیل این کار را نکرد، شهرداری  هم هر 
کاری برای اینکه این شبکه را به اجرا در بیاورد انجام داده است.
شهردار تهران ادامه داد: در بحث بدهی ها هم بدهی های بانکی 
را با دولت تهاتر می کنیم این رخداد امکان مانور ما را هم بیشتر 
می کند چرا که هر چقدر بدهی های شهرداری به بانک ها کمتر 
شود امکان گرفتن تسهیلات بیشتر و جدیدتر فراهم می شود. 
اما یک دعوای عمومی با دولت داریم آن هم بر سر سهم از 
مالیات عمومی است در همه جای دنیا شهرها با برخی از 
مالیات های محلی اداره می شوند. اینکه از ۹ درصد مالیات 
بر ارزش افزوده چقدر باید به شهرداری ها و شهرداری کلانشهر 
تهران که نقش زیادی در گردش اقتصادی دارد برسد بحثی 
است که همواره با دولت داریم. اما دو لایحه مالیات بر ارزش 
افزوده و لایحه تامین منابع مالی پایدار شهرداری ها به مجلس 
قبل ارجاع شده بود که در آن مجلس همه مراحل طی شد اما 
به ابلاغ نرسید، با مجلس جدید مذاکره کردیم و رئیس مجلس 
هم پذیرفتند که این موضوع به نتیجه برسد و هم اکنون مجداد 

در کمیسیون ها در حال بررسی است.

فرانسه  شكست  از  پس  روز  يك   ،1870 سال  سپتامبر  دوم 
از آلمان در جنگ »سدان Sedan«، دولت آلمان ابر قدرت 

جهان شد.

در چنین روزی!

پایتخت

دستگاه  دارد یک  نظر  در  ج.ا.ا  دوچرخه سواری  فدراسیون 
خودرو سواری پیکان وانت مدل1363 و یک دستگاه پاترول 
4درب آمبولانس مدل1376 متعلق به خود را از طریق مزایده 

عمومی به فروش برساند.
علاقمندان به شرکت در مزایده می توانند جهت تهیه اسناد مزایده از تاریخ درج آگهی به مدت یک 
هفته از ساعت 8:00 صبح تا ساعت 14:00 بعد از ظهر به دبیرخانه فدراسیون به نشانی ذیل مراجعه 
نمایند .)جهت کسب اطلاعات بیشتر در این خصوص به سایت https://setadiran.ir مراجعه فرمائید.(

تهران - مجموعه ورزشی استادیوم آزادی - فدراسیون دوچرخه سواری جمهوری اسلامی ایران 
شماره تماس:  44721302

مزایده فروش دو دستگاه خودرو
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پلتفرم شاهین متعلق به شرکت خودروسازی تویوتا نیستاقتصادی
سایپا اعلام کرد که این گروه خودروسازی محصولات جدید خود را روی پلتفرم های اختصاصی، 
استاندارد و به روز تولید خواهد کرد و مباحث مطرح شده در برخی رسانه های بیگانه درخصوص 

تعلق پلتفرم محصول شاهین به شرکت خودروسازی تویوتا نادرست است.

در دو سال گذشته؛

رشد 27 درصدی میانگین نقدینگی 
دوره  در  ایران  در  نقدینگی  رشد  به  مربوط  آمارهای  بررسی 
سال های ۹۸- ۱۳۷۹ نشان می دهد که میانگین رشد نقدینگی 
در این دوره ۲۷.۶ درصد و میانگین دو ساله نیز ۲۷.۲ درصد 

ثبت شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پژوهشکده پولی و بانکی 
از درصد رشد  آمارهای منتشر شده  براساس  بانک مرکزی، 
نقدینگی ایران ۹۸- ۱۳۷۹، میانگین رشد نقدینگی در ایران 
در دو دهه گذشته رقمی معادل ۲۷.۶ درصد بود. همچنین، 
در سال ۱۳۷۹رشد نقدینگی ایران ۲۹.۳ درصد و در پایان سال 

۱۳۹۸ نیز به رقم ۳۱.۳ درصد رسید.
این بررسی در سال ۱۳۸۵ با درصد رشد ۳۹.۲ درصد بیشترین 
و سال ۱۳۸۷ با ۱۵.۹ درصد کمترین میزان رشد نقدینگی در 
۲۰ ساله گذشته ایران به ثبت رسیده و میانگین دو ساله درصد 
رشد نقدینگی ایران )سال های ۹۸- ۱۳۹۷( نیز به میزان ۲۷.۲ 

درصد اعلام شد.

افزایش ۱7۵.۸ درصدی معاملات 
مسکن در تهران

تعداد  کرد:  اعلام  ایران  اسلامی  جمهوری  مرکزی  بانک 
معاملات آپارتمان های مسکونی شهر تهران در مردادماه سال 
۱۳۹۹، نسبت به ماه مشابه سال قبل ۱۷۵.۸ درصد افزایش 

داشت.
بانک  عمومی  روابط  از  نقل  به  هوادر«  »دنیای  گزارش  به 
مرکزی، تعداد معاملات آپارتمان های مسکونی شهر تهران در 
مردادماه امسال، به ۹.۱ هزار واحد مسکونی رسید که نسبت به 
ماه قبل و ماه مشابه سال قبل به ترتیب ۳۵.۴ درصد کاهش 

و ۱۷۵.۸ درصد افزایش نشان می دهد.
همچنین در ماه مورد گزارش، متوسط قیمت خرید و فروش 
یک متر مربع زیربنای واحد مسکونی معامله شده بوسیله 
بنگاه های معاملات ملکی شهر تهران ۲۳۱.۱ میلیون ریال بود 
که نسبت به ماه قبل و ماه مشابه سال قبل به ترتیب معادل 

۱۰.۵ و ۷۷.۴ درصد افزایش نشان می دهد.

روز گذشته؛

افزایش قیمت دلار در کانال
 2۳ هزار تومان!

بهای ارزهای دلار و یورو روز گذشته )دوشنبه( افزایش قیمت 
داشت و در تابلوی صرافی های بانکی قیمت فروش دلار ۲۳ 
هزار و ۱۵۰ تومان و فروش یورو ۲۷ هزار و ۲۵۰ تومان ثبت 

شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، دیروز )دهم شهریور( بازار ارز پس 
از ایام تعطیل تاسوعا و عاشورا، همچنان میل صعودی خود 

را نشان داد.
دیروز در صرافی های بانکی هر دلار آمریکا در ساعت ۱۴ و 
۳۰ دقیقه، با افزایشی ۵۰ تومانی نسبت به آخرین روز هفته 
گذشته به بهای ۲۳ هزار و ۵۰ تومان خریداری و به قیمت ۲۳ 

هزار و ۱۵۰ تومان فروخته شد.
همچنین تابلوی صرافی های بانکی برای خرید و فروش یورو 
نیز افزایشی مشابه دلار را ثبت کرد و عدد ۲۷ هزار و ۲۵۰ 
تومان برای خرید و برای فروش هر یورو هم قیمت ۲۷ هزار 

و ۳۵۰ تومان ثبت شد.
بررسی بازار غیر رسمی ارز نیز نشان دهنده تداوم روند روز 
پایانی هفته گذشته در افزایش بهای دلار است. روز گذشته 
خرید و فروش دلار در ساعات ابتدایی معاملات از رقم ۲۳ 
هزار و ۶۵۰ تومان کار خود را آغاز کرد و اکنون با افزایشی ۱۵۰ 

تومانی در محدوده ۲۳ هزار و ۸۰۰ تومان معامله می شود.

با اجرای طرح »برق امید«؛

کاهش ۱۰ درصدی مصرف
 بخش خانگی 

طرح »برق امید« از پروژه های سازو کاری وزارت نیرو در قالب 
پویش هر هفته #الف ب-ایران، راهکاری عملیاتی برای اصلاح 
رفتاری مصرف کنندگان است که پیش بینی می شود مصرف 

برق بخش خانگی را تا ۱۰ درصد کاهش دهد.
»رضا اردکانیان« وزیر نیرو دوم شهریورماه در نشست خبری 
هفته دولت از طرحی به نام طرح »برق امید« در قالب پویش 

هر هفته #الف ب-ایران رونمایی کرد.
وی هدف از اجرای این طرح را اصلاح رفتار مصرف کنندگان 
آب و برق برشمرد که در ضمن تقدیری از مشترکان کم مصرف 

هم خواهد بود.
اردکانیان می گوید در قالب پویش هر هفته #الف ب-ایران 
تاپایان سال باید ۲۵۰ پروژه با سرمایه گذاری ۵۰ هزار میلیارد 

تومان افتتاح شود.
وزیر نیرو ادامه داد: ۲۰۰ پروژه از این تعداد ساخت و سازی و 
سازه ای است و ۵۰ پروژه ساز و کاری که یکی مهم ترین این 

پروژه ها طرح برق امید است.
وی افزود: طرح برق امید هدف گذاری کرده تا ۱۰ درصد در 
مصرف برق بخش خانگی کاهش ایجاد کند و برای تحقق این 
موضوع مشترکان به سه دسته کم مصرف ها، خوش مصرف 

ها و پرمصرف ها تقسیم شده اند.
مشترکان  درصد   ۵۶ را  مصرف  خوش  مشترکان  اردکانیان 
دانست که ۱۶.۷ میلیون نفر از جمعیت کشور هستند و اگر 
نسبت به پارسال و ماهی که در آن هستیم ۱۰درصد مصرف 
خود را کاهش دهند جزو مشترکان خوش مصرف قرار گرفته و 

مشمول تخفیف خواهند شد.
وزیر نیرو مشترکان پرمصرف را اینگونه معرفی کرد این ها 
کسانی هستند که تلاش می شود در مدت ۶ ماه آینده مصرف 
خود را کاهش دهند با اقدام هایی نظیر استفاده از پنل های 

خورشیدی تا با استفاده از آن ها مصرف کاهش یابد.
وی ادامه می دهد: یک تخفیف ۱۰۰ درصدی به کم مصرف ها 

تعلق می گیرد که این ها ۳۰ درصد مشترکان هستند.
قرار است وزارت نیرو به زودی با ارسال پیامک به شماره تلفن 

مشترکان نوع مصرف را به آنان اعلام کند.
رفتار  توانست  خواهد  راحتی  به  تشویقی  طرح  این  اجرای 
مصرفی مردم را اصلاح کند. البته هر مشترک اگر رعایت مصرف 
بهینه را نداشته باشد از رده ای که در آن است خارج شده و از 

تخفیف محروم خواهد شد.
مشترکان پرمصرف نیز اگر رعایت نکنند و به رفتار غلط خود 
ادامه دهند مشمول جریمه های در نظر گرفته خواهند شد.

مصرف بیش از ۵ هزارمگاوات برق توسط صنایع

میزان مصرف برق در بخش صنایع شب گذشته از مرز پنج 
هزار مگاوات عبور کرد، درحالی که سایر بخش ها به روند 
کاهشی وارد شده اند و این مهم در آخرین روز تعطیلی رقم 

خورد.
میزان مصرف برق بخش صنایع شب گذشته که از ایام تعطیل 
نیز بود، براساس تازه ترین گزارش شرکت مدیریت شبکه برق 
ایران که مورد بررسی خبرنگار اقتصادی ایرنا قرار گرفت در 

ساعت ۲۰ و ۵۹ دقیقه پنج هزار و ۹۰ مگاوات بود.
روند مصرف برق شبانه بخش صنایع درحالی افزایش نشان می 
دهد که مصرف این بخش در روز و در ساعت ۱۵ و سه دقیقه، 

چهار هزار و ۴۴۰مگاوات بود.
روند مصرف شب گذشته نشان می دهد بخش صنعت فعالیت 
خود را پس از چند روز تعطیلی با افزایش مصرف انرژی کلید زد.
مصرف برق در سایر بخش ها در عین حال به روند کاهشی وارد 
شده به گونه ای که میزان مصرف شبانه این بخش در ساعت 

۲۰ و ۵۹ دقیقه ۴۵ هزار و ۸۸۳مگاوات بود.
و  هزار  گذشته  روز  در  بخش صنعت  روزانه  مصرف  میزان 
به  نسبت  توجه  قابل  کاهش  از  نشان  که  بود  ۱۰۱مگاوات 

مردادماه است.

سبد  در  بازاریابی  آژانس  و  تبلیغاتی  شرکت  یک 
خدمات خود می تواند تحقیقات بازار را نیز قرار دهد تا 
برای مشتریان خود بتواند با نگاهی عمیق تر به بازار و 
همچنین از طریق آشنایی با الگوهای مصرفی مشتریان، 

 بهترین برنامه  بازاریابی را تدوین کند.
)تقسیم  بازار  بندی  بخش  همچون  استراتژی هایی 
افراد حاضر در یک بازار در چندین گروه( و برندینگ و 
به یک محصول  )دادن هویت  متمایزسازی محصول 
جهت خلق تمایز با محصولات رقبا(، بدون استفاده از 

تحقیقات بازار میسر نمی شوند.
برای انجام یک تحقیق بازار اثربخش باید ۱۱ مرحله طی 
شود. باید توجه داشت که این مراحل الزاما به صورت گام 
به گام انجام نمی پذیرند و ممکن است محقق بعضی از 
آن ها را نادیده گرفته یا اینکه مجبور شود بر اثر فیدبک 
گرفته شده به مراحل قبلی برگردد و دوباره آن  را انجام 

دهد.

احساس نیاز به تحقیق بازار

تحقیق بازار زمانی مورد نیاز است که تصمیم گیران باید 
برای لانچ کردن یک محصول یا رفع مشکل به وجود آمده 
در کسب و کارشان تصمیم گیری کنند ولی در این راه 
اطلاعات کافی در اختیار نداشته باشند. این زمانی است 
که فرایند تحقیقات بازار شکل می گیرد. البته در مواردی 

نیاز به تحقیقات بازار شکل نمی گیرد مانند:
الف( اطلاعات کافی در اختیار باشد
ب( تصمیم باید سریعا گرفته شود

ج( بودجه لازم در اختیار نباشد
د( هزینه تحقیق بیشتر از عایدی آن است

تعریف مسئله مورد پژوهش

مهم ترین گام در فرایند تحقیق بازار تعریف دقیق مسئله 
مورد پژوهش است. پاسخ دقیق به پرسش های چرا؟ چه 
مشکلی؟ و... می تواند به تعریف مسئله کمک کند. اگر 
یک شرکت میلیون ها تومان برای تحقیق بازار صرف کرده 
باشد ولی در ابتدا مسئله مورد پژوهش را اشتباه تعریف 

کرده باشد، بودجه خود را به آسانی تلف کرده است.

تعیین اهداف تحقیق

پژوهش  مورد  مسئله  تعریف  توسط  تحقیق  اهداف 
تعیین می شوند. این اهداف زمانی که محقق شدند، 
اطلاعات لازم جهت پاسخ به مشکل مطرح شده را به 
محقق می دهند. یک راه مناسب برای تعیین اهداف 
تحقیق، جواب به این سوال است: چه اطلاعاتی نیاز 

است تا مشکل مطرح شده پاسخ داده شود؟

تعیین قالب تحقیق

با این که قالب بیشتر تحقیق ها با یکدیگر متفاوت است 
ولی می توان آن ها را بر اساس روش تحقیق و روش 
های جمع آوری و تحلیل اطلاعات در سه دسته کلی 

تقسیم کرد:
الف( تحقیق اکتشافی که در آن داده ها به صورت ساختار 

نیافته جمع آوری می شوند.
ب( تحقیق توصیفی که در آن متغیرهای بازاریابی با 

سوالاتی توصیف می شوند که با چرا،  چه چیزی، چه 
کسی و چگونه شروع می شوند.

ج( تحقیق علی معلولی که به صورت آزمایش انجام 
می پذیرند.

مشخص کردن منابع و نوع اطلاعات

در تحقیقات بازار دو نوع اطلاعات داریم:
الف( داده های ثانویه:

این ها اطلاعاتی هستند که با هدف های دیگری بدست 
آمده اند. منبع این اطلاعات می تواند خارجی باشد مانند 
اطلاعات مرکز آمار ایران. یا داخلی که از پایگاه اطلاعاتی 

مشتریان شرکت بدست آمده است.
ب( داده های اولیه:

اهداف  بر  منطبق  موجود  ثانویه  اطلاعات  که  زمانی 
روش های  با  خودشان  باید  محققان  نباشند،  تحقیق 
جمع آوری داده برای اهداف تحقیق حاضر به اطلاعات 

لازم دست پیدا کنند.

تعیین روش های دست یابی به اطلاعات

بر اساس نوع داده های تحقیق، روش های دست یابی 
نوع  از  داده ها  اگر  بود.  خواهد  متفاوت  اطلاعات  به 
اسناد  از طریق  باشند، محقق می تواند  داخلی  ثانویه 
شرکت، مدیران فروش، مدیران شرکت های دیگر و یا 
سیستم های اطلاعات بازاریابی به این اطلاعات دست 
جستجو  طریق  از  خارجی  ثانویه  داده های  کند.  پیدا 
و  آنلاین  آماری-اطلاعاتی  سرویس های  اینترنت،  در 

همین طور کتابخانه ها بدست می آیند.
اگر داده ها از نوع اولیه باشند می توانند از طریق تلفن، 
ایمیل، روش های رو در رو مانند مصاحبه، مطالعات 
آوری  آنلاین، جمع  پرسشنامه های  و  رهگیری  مراکز 
شوند. داده های کیفی نیز از طریق مشاهده، گروه های 

تمرکز ،  مصاحبه، تحقیقات میدانی و... بدست می آیند.
طراحی نوع و سبک جمع آوری اطلاعات )نمونه گیری(

می شود  پرسیده  داده  برای جمع آوری  که  سوالی  اگر 
غلط باشد یا سوال درست در مکان غلط پرسیده شود، 
اثربخشی تحقیق خدشه دار می شود. پرسشنامه باید به 
گونه ای طراحی شود که اطلاعات هدف را به بهترین 
شکل ممکن از پاسخ دهندگان بیرون بکشد. سوالات 
نباید مبهم یا جهت ده باشند. امروزه بعضی از نرم افزارها 
هستند که به کابران در طراحی و اتوماسیون نظرسنجی 

کمک می کنند.

تعیین نوع نمونه و اندازه آن

از آنجایی که مطالعه کل جمعیت هدف امکان پذیر 
نیست، محقق باید نمونه یابی کرده و اندازه آن را بدست 
بیاورد. برنامه ریزی نمونه نشان می دهد که چقدر نمونه 
انتخابی معرف کل جمعیت است. با در نظر گرفتن 
اهداف تحقیق می توان برنامه ریزی نمونه دقیق تری را 
انجام داد. اندازه نمونه دقت تحقیق را تحت تاثیر قرار 
می دهد. هرچه اندازه نمونه بزرگتر باشد،  تحقیق دقیق تر 

می شود ولی هزینه تحقیق را افزایش خواهد داد.

جمع آوری اطلاعات

جمع  آوری اطلاعات بخش مهمی از تحقیق بازار به شمار 
آنالیز داده ها  از روش تحلیل،  می رود. زیرا صرف نظر 
نمی تواند داده های غلط را تصحیح کند.  انتخاب نمونه 
اشتباه، انتخاب افرادی که عمدا پاسخ اشتباه می دهند 
و یا استخدام مصاحبه کنندگانی که تقلب می کنند،  
مرحله  می توانند  که  هستند  که  خطاهایی  جمله  از 
جمع آوری اطلاعات یک محقق را تحت تاثیر قرار دهند.

تحلیل داده ها

بازاریابی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛ 

11 پله تا تحقیقات اثر بخش در بازار

بانک | بیمه | ارز انرژی

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه
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فرهنگی

آقای مصطفی روستا کهن ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است سند مالکیت ششدانگ 
یکدستگاه آپارتمان به مساحت 146/9 متر مربع قطعه ۱ تفکیکی واقع در طبقه ۱ به شماره ۱۵۲۴۴ فرعی از 
169 اصلی مفروز از پلاک ۹۸۱ فرعی از اصلی مذکور جزء حوزه ثبتی شهرستان کرج به شماره دفتر الکترونیک 
۱۳۹۸۲۰۳۳۱۰۱۱۰۰۵۲۸۷ شماره سریال سند ۶۷۵۶۹۱ بنام مشار اليه صادر و تسلیم گردیده است مفقود گردیده و 
تقاضای صدور سند مالكيت المثنی نموده است لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ آیین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت 
به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود ویا در 
صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالكيت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد. 99/477ف
محمد شکری- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه 3 کرج - از طرف الهه عزیزی

در خصوص دادخواست آقای محمدحسین میوه کلتپه فرزند لطفعلی دارای شناسنامه 304 و شماره ملی 
......................... صادره کرج در پرونده کلاسه 9900186مبنی بر تحریر ترکه متوفی مرحوم لطفعلی میوه کلتپه 
فرزند محمد به شناسنامه 252 که در تاریخ 95/7/5 فوت شده است با بررسی از موضوع و احراز سمت متقاضی به 
استناد ۲۰۹ و۲۱۰ قانون امور حسبی قرار تحرير تركه را صادر و اعلام می نماید مقرر است دفتر نوبتی برای اجرای 
قرار تحرير تركه تعيين و نسبت به نشر آگهی در یکی از روزنامه های کثیر الانتشار اقدام و از كليه ورثه یا نمایندگان 
قانونی آنها و بستگان مدیونین به متوفی و هر کسی که حقی نسبت به ترکه متوفی دارد خواسته شود تا در روز و 
ساعت معین برای تحریر ترکه حاضر شوند در مورد تعیین نوبت دقت شود بين نشر آگهی و روز اجرای قرار کمتر 
از یکماه و بیشتر از سه ماه فاصله باشد ضمنا كليه ورثه و اشخاص ذينفع که در شعبه این شورا اقامت دارند و 
نشانی آنها در پرونده منعکس برای حضور در شورا اخطاریه صادر شود.چنانچه از اجرای قرار استنکاف نمودند در 
معیت نیروی انتظامی انجام شود  99/463ف                              قاضی شعبه 34 شورای حل اختلاف کرج

نظریه مشورتی شورا: نظر به درخواست و اعلام خواهان آقای مصطفی مظفری فرزند احسان اله به شماره شناسنامه 
2649656530 که مستند به شهادت نامه و گواهی فوت و فتوکپی شناسنامه ورثه و گواهینامه مالیات بر ارث به شماره 
تقدیم این شورا شده است ، لذا اشعار می دارد که شادروان آقای احسان اله مظفری فرزند سلام اله به شماره شناسنامه 
66- خلخال در تاریخ 99/4/6  در اقامتگاه دائمی خود در چهارباغ درگذشته و ورثه حين الفوت وی عبارتند، عبارتست از:
1- انسیه سروریان هشتجین فرزند اروجقلی به شماره ملی 1638623791 ت ت 1345/1/2 صادره خلخال نسبت همسر متوفی

2- مرتضی مظفری فرزند احسان اله به شماره ملی 2649621702 ت ت 1359/8/11 صادره انزلی نسبت پسر متوفی
3- مصطفی مظفری فرزند احسان اله به شماره ملی 264956530 ت ت 1363/6/12 صادره انزلی نسبت پسر متوفی
4- محسن مظفری فرزند احسان اله به شماره ملی 0312281226 ت ت 1379/12/14 صادره تهران نسبت پسر متوفی
5- ایران خانم مظفری فرزند شکر اله به شماره ملی 1638617181 ت ت 1310/3/8 صادره خلخال نسبت مادر متوفی

صرفا جهت درج آگهی در نشریات کثیرالانتشار   99/469ف
شورای حل اختلاف استان البرز - شعبه 1 ملک آباد ساوجبلاغ

آگهی فقدان سند مالكيت

قرار تحریر ترکه 
آگهی حصر وراثت 

جواد مجابی به »ایالات نیست  در جهان« رسید
داستان »ایالاتِ نیست  درجهان« به عنوان جدیدترین اثر داستانی جواد مجابی نویسنده، منتقد ادبی، طنزپرداز و 

روزنامه نگار راهی پیشخان کتابفروشی ها شد.

»مسعود مهرابی« در 66 سالگی درگذشت؛

بنیانگذار مجله فیلم آسمانی شد

روز  فیلم صبح  ماهنامه  مسئول  مدیر  مهرابی  مسعود 
گذشته در سن 66 سالگی بر اثر سکته قلبی در بیمارستانی 
در تهران درگذشت. عباس یاری دبیر تحریریه این ماهنامه 

خبر درگذشت مسعود مهرابی را تایید کرد. 
مسعود مهرابی متولد۱۳۳۳ در تهران، روزنامه نگار، نویسنده 
و  رشته سینما  دانش آموخته  او  بود.  کاریکاتوریست  و 
هنر  دانشگاه  دراماتیک  هنرهای  دانشکده  از  تلویزیون 
بوده و رشته مدیریت تولید فیلم را در سازمان مدیریت 
صنعتی ایران گذرانده بود. مهرابی فعالیت خود را به عنوان 
روزنامه نگار از سال ۱۳۵۰شروع کرد و تا سال ۱۳۶۴ با بیش 
از بیست نشریه همکاری داشته  است. مجله فیلم از سال 

۶۱ تاکنون با مدیر مسئولی او منتشر می شود.
 مهرابی علاوه بر کتاب هایی در زمینه طرح و کاریکاتور، 

کتاب های  بود.  کرده  تألیف  نیز  سینمایی  کتاب های 
»دندان«،  سیاه«،  »کاریکاتورهای  بی بام«،  »نردبان های 
میان  و  گردآوری  به صورت  سینمایی«  »کاریکاتورهای 
سایه روشن )۱۳۷۱( از آثار او در زمینه طرح و کاریکاتور 

هستند.
»تاریخ  کتاب های  به  می توان  او  سینمایی  تالیفات  از 
»کتاب شناسی   ،۱۳۷۵ سال  تا  آغاز  از  ایران«  سینمای 
سینما در ایران«، »فرهنگ فیلم های کودکان و نوجوانان«، 
»فرهنگ فیلم های کوتاه ایرانی«، »کتاب شناسی سینما در 
ایران« از ۱۳۶۶ تا ۱۳۷۰، »پشت دیوار رؤیا« )سیاحت نامه 
جشنواره های جهانی فیلم(، »صد سال اعلان و پوستر فیلم 
در ایران« و »صدوپنج سال اعلان و پوستر فیلم در ایران« 

و... اشاره کرد.

جهان سینمامکث

واکنش خسرو معصومی به قاچاق »خرس«:

تمام کسانی که خرس را توقیف کردند مقصرند! 

خسرو معصومی درباره انتشار نسخه قاچاق فیلم »خرس« 
گفت: تمام کسانی که ۹ سال قبل فیلم را توقیف کردند در 

این اتفاق مقصر هستند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، »خرس« به کارگردانی 
خسرو معصومی و تهیه کنندگی جواد نوروزبیگی یکی از چند 
فیلم توقیف شده سینمای ایران است که اگرچه سال ۹۰ در 
جشنواره فیلم فجر نمایش داده شد و دو جایزه هم گرفت، اما 

به دستور مدیران وقت توقیف شد و اجازه اکران پیدا نکرد.
در این سال ها بارها و بارها کارگردان فیلم نسبت به صادر 
نشدن مجوز اکران فیلمش که در دولت های یازدهم و دوازدهم 
هم ادامه داشته، اعتراض کرد. او همواره تاکید داشت که 
فیلمش فقط به برخی مشکلات و آسیب های پس از جنگ 

می پردازد که در هر جنگی ممکن است اتفاق بیفتد.
معصومی آنقدر به اکران فیلمش روی پرده سینما اصرار داشت 
که حتی امسال و در شرایط کرونایی که سینماها اول تعطیل 
شدند و بعد هم از رونق افتادند حاضر به اکران آنلاین فیلمش 

نشد و تاکید کرد، »خرس« برای پرده سینماست.
اما حالا پس از ۹ سال انتظار برای صدور مجوز نمایش »خرس« 
به او خبر رسیده که فیلمش قاچاق شده شده و نسخه ای از آن 

با لوگوی »شکوفا فیلم« منتشر شده است.
معصومی در این باره می گوید: نمی دانم چه باید بگویم، آنقدر 
مجوز ندادند که آخر کار به اینجا رسید و لابد اگر هم اعتراض 

کنیم می گویند کار خودتان بوده است.
او با گله  از کسانی که در این سال ها برای رفع توقیف فیلم 
تلاشی انجام ندادند، گفت:  یکی دو سال قبل از نتفلیکس 
حتی  دهند.  نمایش  را  »خرس«  فیلم  که  آمد  درخواستی 
گفت وگویی هم با من داشتند و من گفتم فیلم مجوز نمایش 
ندارد. سپس از آنجا که فیلم به موسسه رسانه های تصویری 
فروخته شده بود که بعد هم با بنیاد سینمایی فارابی ادغام 
شد، در جمعی با حضور همکاران این بنیاد گفتم که چنین 
اتفاقی افتاده و برای مجوز نمایش فیلم پیگیری کنند، اما 

متاسفانه گویا حرف من به عنوان کارگردان اهمیتی نداشت.
آقایان  مدیریت  دوران  در  من  داد:  توضیح  این باره  در  وی 
ایل بیگی و طباطبایی نژاد در معاونت نظارت و ارزشیابی نامه ای 

برای اکران فیلم نوشتم ولی اتفاقی نیفتاد، چون گفته می شود 
برای پیگیری مجوز فیلم باید تهیه کننده درخواست دهد و 
وقتی درخواستی نیست نمی توان اقدامی کرد. اصلا این چه 
حرفی است که می گویند تهیه کننده باید پیگیری کند؟ این 
فیلم بچه من است. من باید پیگیری کنم نه تهیه کننده. آیا 
الان تهیه کننده فارابی است؟ آیا سازمان سینمایی به فیلم 
نمایش  مجوز  کرده  خریداری  خودش  که  شده ای  توقیف 

می دهد؟
خسرو معصومی گفت: من علاوه بر جشنواره فجر، این فیلم را 
در جشنواره ها یا رویدادهای خارجی دیگری هم نمایش دادم. 
هر کسی »خرس« را تماشا کرد منقلب شد، با اینکه فیلم تلخی 
است. تاکید می کنم که این فیلم »ضد جنگ« است چون ما 
در آن هشت سال جنگ عراق علیه ایران، شروع کننده جنگ 
نبودیم. ما دفاع کردیم و »خرس« فیلمی علیه دفاع مقدس 
نیست. با این حال نمی دانم چرا در زمانی که پیگیر اکران 
فیلم بودیم آقای سجاد پور )مدیر وقت نظارت و ارزشیابی( 
منتقدهایی را آورد تا نظرشان را بگویند؛ منتقدانی که من تا به 
حال ندیده بودم و اصلا درباره فیلم صحبت نمی کردند، فقط 

می گفتند فیلم مشکل شرعی دارد!
معصومی بیان کرد: مقصر اصلی قاچاق فیلم همان کسانی 
هستند که چند سال قبل »خرس« را توقیف کردند و با کارشان 
و نیز با برچسب هایی که به فیلم زدند، سنگی را درون چاه 
انداختند که هیچ عاقلی بعد از آن جرات نکرد آن را بیرون آورد.
فیلم »خرس« به نظر می رسد روز گذشته صفحه نمایشش 
قاچاق اش بسته شده است و کارگردان آن این پیشنهاد را دارد 
که چون مخالف اکران آنلاین آن است، مدیران سینمایی اگر 
مجوز نمایش آن را بدهند شاید نمایش یک فیلم توقیف شده 

به سینماها جانی تازه بدهد.
جنگ  جبهه های  به  که  است  رزمنده ای  داستان  »خرس« 
می رود و پس از ۱۴ سال مفقودالاثر بودن متوجه می شود که 

همسرش با فرد دیگری ازدواج کرده است.
»خرس« با بازی پرویز پرستویی، فرهاد اصلانی و مریلا زارعی 
در سال ۹۰ ساخته شد. بنیاد سینمایی فارابی هم به انتشار 

نسخه غیرقانونی »خرس« واکنش نشان داد.
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ادعا، ورزشی بی  داوران  تمام  خدمت  را  »داور«  جهانی  روز  سپتامبر«  »اول  هوادار«،  »دنیای 
زحمتکش، سالم به ویژه داوران فوتبال و فوتسال و سایر ورزش های کشورمان تبیک 

عرض می نماید.

اول سپتامبر و روز جهانی داور، جامعه ای که اوضاع و 
احوالشان در کشور عزیزمان با نقطه به تقطه این کره خاکی 
مغایر است. خیلی ها با فرارسیدن این روز، پیام و شادباش 
تبریک می دهند و برای این قشر مظلوم فوتبال ایران آرزوی 
سعادت و موفقیت می کنند، اما فقط با گذشت ۲۴ ساعت، 
باز هم با خیالی راحت تمامی پیکان های انتقاد و اتهام را به 
سوی آن ها بازمی گردانند و منتطر کوچکترین اشتباهی از 
سوی آنان می مانند تا آن را در بوق و کرنا کنند و ضعف فنی 

یا مدیریتی خود را بر گردن داور ها بیاندازند.

از شرایط بیمه و حقوق ماهیانه ی آن ها که نگوییم بهتر 
است، آنقدر وضع رسیدگی به داوران مملکت خراب است که 
به عقیده جمع کثیری از آن ها، داوری دیگر در ورزش ایران 
شغل محسوب نمی شود و دیگر راهی برای تامین معاش و 
هزینه های زندگی نخواهد بود، متاسفانه باید این را بگوییم 
که داوری در این مرز و بوم، به یک تفریح بدون مزد و 

مواجب تبدیل شده است.
فوتبال ایران قشر مظلوم کم ندارد، اما سردسته تمام این 
در  بازیکنان  اندازه  به  که  افرادی  داوران هستند،  لیست، 
معرض آسیب دیدگی قرار دارند و شاید بیش از آنان باید در 
زمین مسابقه تلاش کنند و یا به اندازه مربیان باید متمرکز و 
باهوش عمل کنند، اما نیم که چه عرض کنم، یک دهم آن 

ها هم از فعالیت ورزشی خود درآمدزایی ندارند.
تنها چیزی که معنایی در بخش داوری فوتبالمان ندارد، 
رضایت شغلی است، موضوعی که با آنکه، برای این قشر 
راه حلی  اما هیچ  است،  بسیار حیاتی  از جامعه ورزش 
برای حل این معضل بزرگ ورزش کشور، تا به اینجای کار 

پیشنهاد نشده است. داور بودن حرفه سختی است، کاری 
که فقط باید عاشق آن باشی که برای انجام آن مجبور به 
تحمل توهین ها، اتهامات و انتقادات و خیلی دیگر از بی 

مهری ها باشی .

یادداشت

به مناسبت روز جهانی داور؛

کوتاه ترین دیوار انتقاد

»معاون وزیر ورزش« تاکید کرد:

حمایت از هاکی روی یخ زنان 

»صدقیانی زاده«: 

فدراسیون فوتبال بیشتر به فوتسال زنان اهمیت دهد

معاون توسعه ورزش زنان وزارت ورزش و جوانان، گفت: 
سعی ما حمایت از رشته مهیج هاکی روی یخ زنان است 
تا آنان مسیر خود را تا رسیدن به موفقیت با قدرت طی 

کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، »مهین فرهادی زاد« روز گذشته 

در جریان نخستین اردوی انتخابی تیم ملی هاکی روی 
یخ زنان اظهار داشت: رشته هایی چون اسکیت و هاکی از 
هیجان بسیار بالایی برخوردار هستند. برخی زنان و مردان 
با توجه به علاقه و ویژگی های خود در این ورزش ها 

شرکت می کنند و ما هم از آن استقبال می کنیم.
وی افزود: دختران ما نیز در رشته اسکیت و هاکی تلاشی 
را در گذشته نه چندان دور از خود نشان دادند. آن ها به 
همه ثابت کردند که با همه تجربیات کم خود و زمان 
اندکی که برای آمادگی داشتند برای حضور در بازی های 
آسیایی کار سنگینی را به اتمام رسانده و به موفقیت 

رسیدند.
فرهادی زاد ادامه داد: بنابراین ما از این دختران استقبال 
می کنیم که با پوشش اسلامی و تمام تلاش و با همه 
هیجانی که دارند در رشته سنگینی چون اسکیت و هاکی 

حضور می یابند. امیدوارم دختران با همه تلاشی که دارند 
و حمایتی که فدراسیون انجام می دهد به افتخار برسند؛ 

ما نیز در وزارت ورزش سعی بر حمایت از آنان داریم.
وی افزود: نخستین رشته ای که زنان ورزشکار کشورمان 
در بازی های آسیایی حضور یافتند در رشته تیراندازی 
بود که مهارت آنان در تیراندازی توانست این ورزشکاران 
را شاخص کند اما رشته اسکیت و هاکی علاقمندان 
خاص خود را دارد که این دختران الگویی برای دیگران 
سنگینی  کار  آنان  تمرینات  هماهنگی  بود.  خواهند 
است و مسوولان در این بخش امکانات لازم را فراهم 

می کنند.
فرهادی زاد عنوان کرد: باید از همکارانی که این زمین را در 
اختیار زنان هاکی قرار دادند تشکر کنم که کمک زیادی 

به رشد آنان خواهد کرد.

ملی پوش فوتسال زنان گفت: فدراسیون باید بیشتر به 
فوتسال زنان اهمیت دهد. زیرا بدست آوردن قهرمانی 
آسیا ساده و راحت نبود تا با نبود اردوها آن را از دست 

بدهیم.
»آرزو  ایرنا،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
صدقیانی زاده« روز گذشته اظهار داشت: تیم های این 
فصل از لیگ برتر از نظر فنی خوب بودند و به همین 
دلیل سخت ترین فصل را سپری کردم. طولانی شدن لیگ 
آن هم نه به خاطر کرونا و به وجود مرحله پلی آف یکی از 
نقاط ضعف لیگ برتر بود. هر چند این شرایط برای تیم 
ما بد نشد و سایپا با اینکه در رده چهارم جدول قرار داشت 

اما توانست تیم اول جدول را شکست دهد.
وی افزود: یکی از ایرادهای دیگر لیگ حضور ۱۶ تیم 
برگزاری  صورت  در  لیگ  سازمان  است.  برتر  لیگ  در 
مرحله حذفی باید تعداد تیم ها را کم کند و به هشت 
تیم برساند. وقتی تعداد تیم ها زیاد باشد با پلی آف لیگ 
بازیکنان مصدوم  پایان  در  و  داشت  طولانی خواهیم 

می شوند و فشار زیادی را تحمل می کنند. با وجود اینکه 
همواره چنین پیشنهادی را به سازمان لیگ می دهیم اما 

هرگز عمل نمی کند.
ملی پوش فوتسال زنان عنوان کرد: مستلزم داشتن تیم 
ملی خوب، وجود لیگ پویا است. لیگ فوتسال زنان 
حرفه ای است و بسیاری از کشورها چنین لیگی ندارند. 
به نظرم بهتر است تا سازمان لیگ فصل آینده را به دلیل 
کرونا به صورت متمرکز برگزار کند و تیم ها در ۲ گروه 
۶ تیمی قرار گیرند و در شهری بی طرف بازی کنند. این 
امر هم از نظر رعایت پروتکل بهداشتی خوب است و 
می توانند خیلی سریع در یک شهر بازی ها را برگزار کنند.

وی ادامه داد: اگر لیگ فصل آینده برگزار نشود، بازیکنان 
چگونه باید خود را آماده کنند؟ باید در شرایط بازی و 
تمرینات جدی قرار داشته باشیم.  گرچه با تیم سایپا به 
فینال رفتیم اما از نظر بدنی، تاکتیکی و تکنیکی آماده 
نبودیم زیرا همگی تمرین انفرادی داشتیم نه تیمی. اگر 
لیگی برگزار نشود تیم ملی به مشکل برمی خورد و تمرین 

انفرادی جوابگوی تمرین توپی و گروهی نیست.
صدقیانی زاده یادآور شد: سایپا در این فصل به تمامی 
وعده هایش عمل کرد و هیچ دغدغه ای جز بازی کردن 
نداشتیم و باید از »نیلوفر اردلان« سرمربی تیم تشکر کنم 
زیرا سال اولی بود که به عنوان جوان ترین سرمربی در 
لیگ حضور داشت. سایپا تیم فوق العاده بی حاشیه و 
آرامی است و ما با تمرکز برای گل زدن برای آن بازی 

می کردیم.
وی اضافه کرد: اگر قرار است جام جهانی کوچک برزیل 
برگزار شود باید هر چه سریع تر اردوها را برپا کنند زیرا 
بیشتر از یکسال است که هیچ اردویی تشکیل نشده و 
این امر بیشترین ضربه را به تیم ملی می زند. قهرمان 
آسیا هستیم و همه انتظار دارند تا مقام خوبی در جام 
جهانی کسب کنیم. با خانه نشستن و بی تمرینی این 
اتفاق نمی افتد و فدراسیون باید بیشتر به فوتسال زنان 
اهمیت دهد. زیرا بدست آوردن این جایگاه در آسیا ساده 

و راحت نبود تا آن را از دست بدهیم.

بانوان

»سرمربی پارا قایقرانی«: 

در تلاشیم شمار سهمیه های 
پارالمپیک را افزایش دهیم

سرمربی تیم قایقرانی معلولان گفت:  امید داریم که با برنامه 
های آماده سازی در گزینشی های پارالمپیک شمار سهمیه های 

ورزشکاران این رشته را افزایش دهیم.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »مسعود مهدوی نیا« 
سرمربی تیم قایقرانی جانبازان و معلولان با اعلان این خبر 
گفت:  با حمایت فدراسیون و کمیته ملی پارالمپیک اردوهای 
آماده سازی برای ورزشکاران این رشته در نظر گرفتیم و اکنون 
حال  در  آزادی  دریاچه  محل  در  معلول  قایقرانان  تمرینات 
برگزاری است. در این تمرینات ۲ گروه حضور دارند. گروه 
نخست که زیر نظر کمیته ملی پارالمپیک و فدراسیون تمرین 
می کند و تنها خانم »شهلا بهروزی راد« است. او سهمیه توکیو 
را کسب کرده است و از شانس های کسب مدال طلا در توکیو 

به شمار می رود.
وی افزود: خانم بهروزی راد یک کشیدگی در ناحیه کتف داشت 
که با تغییر تمرینات این ورزشکار برطرف شد و وی در پایان 
شهریورماه به مسابقات کاپ جهانی مجارستان اعزام می شود. 

در تلاشیم تا میزان آمادگی او را در این تورنمنت بسنجیم.
سرمربی بهروزی راد ادامه داد: این پاراقایقران توانمند ایران با 
حمایت کمیته ملی پارالمپیک در اردو است و چون شانس 
کسب مدال در ژاپن به شمار می رود هزینه های اسکان و 
تغذیه او از سوی کمیته پرداخت خواهد شد. اما گروه دوم 
حاضر در این اردوی آماده سازی سایر ورزشکاران این رشته 
هستند که تمرینات خود را انجام خواهند داد. این گروه با 
حمایت فدراسیون به اردو آمدند و برخی از هزینه ها نیز به 

عهده ورزشکار است.
او در زمینه احتمال افزایش شمار سهمیه های ایران برای 
پارالمپیک توکیو افزود: تعویق یکساله المپیک به سود ما شد 
و ما می توانیم از این فرصت برای آمادگی بیشتر ورزشکاران 
به  را  این است که ورزشکاران  استفاده کنیم. تمام تلاش 
بالاترین سطح آمادگی برسانیم تا در گزینشی ها نتایج خوبی 
کسب کنند. امیدوارم شمار سهمیه های ما در پارالمپیک توکیو 

بیش از یک ورزشکار باشد.

یاران عبادی پور در تورنمنت 
تدارکاتی دوم شدند

تیم اسکرا بلهاتوف در یک تورنمنت تدارکاتی چهارجانبه به 
مقام دوم دست یافت.

به گزارش »دنیای هوادار«، در مسابقه نهایی تورنمنت تدارکاتی 
چهارجانبه توران تیم اسکرا با نتیجه سه بر ۲ مقابل یاستژسکی 
ویگل شکست خورد و در رتبه دوم ایستاد. میلاد عبادی پور 
در هر پنج ست این بازی در ترکیب اصلی تیم اسکرا حضور 

داشت.
ملی پوش والیبال ایران در این مسابقه ۱۹ امتیاز با اسپک، 
۲ امتیاز با دفاع روی تور، ۱ امتیاز با سرویس و در مجموع 
۲۲ امتیاز گرفت و امتیازآورترین بازیکن میدان هم شد اما 

نتوانست مانع شکست تیمش شود.
اسکرا در ست های دوم و چهارم این بازی با نتایج ۲۵ بر ۱۵ 
و ۲۵ بر ۲۳ پیروز شدند و در ست های اول، سوم و پنجم با 
امتیازات ۲۵ بر ۲۰، ۲۵ بر ۲۱ و ۱۶ بر ۱۴ شکست خوردند. این 

تیم در مرحله نیمه نهایی مقابل گدانسک پیروز شده بود.

پایه

توپ و تور

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار
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یونایتد بی خیال سانچو نمی شود!

به نظر می رسد که منچستریونایتد هنوز از جذب جیدون 
سانچو ناامید نشده است.

گزارش ها طی هفته های اخیر حاکی از آن بود که جیدون 
سانچو با منچستریونایتد به توافق 5 ساله دست یافته و حتی 
گفته شد که این بازیکن هفتگی 220 هزار پوند حقوق دریافت 
خواهد کرد. با این حال چندی پیش میشائیل زورک، مدیر 
ورزشی باشگاه دورتموند، در خبری شوکه کننده برای هواداران 
یونایتد اعلام کرد که ستاره انگلیسی یک فصل دیگر در جمع 

زنبورها ماندگار خواهد بود.
پس از اعلام رسمی ماندگار شدن جیدون سانچو در دورتموند 
توسط این باشگاه، به نظرم رسید که منچستریونایتد به طور 
کلی از جذب این ستاره انگلیسی نا امید شده است و حداقل 
در این تابستان درباره انتقال او به اولدترافورد شانسی برای 
خود قائل نیست؛ موضوعی که حالا اسکای اسپورتس خلاف 

آن را ادعا کرده است.
بر اساس ادعای اسکای اسپورتس جیدون سانچو هنوز هم 
هدف اول نقل و انتقالاتی شیاطین سرخ محسوب می شود 
و به نظر می رسد که اوله گنار سولسشر از سران این تیم 
درخواست کرده هر طور که شده این بازیکن را به خدمت 
بگیرند؛ این شایعه در حالی مطرح شده که به نظر می رسد 
انتقال دانی فن دبیک به یونایتد قطعی شده اما آن ها با وجود 
این باز هم به جذب سانچو در همین تابستان فکر می کنند.

گران ترین خرید آبی ها از لورکوزن می آید؛

»کای هاورتس« در راه
 استمفورد بریج

کای هاورتس هافبک تهاجمی و 20 ساله بایر لورکوزن به 
زودی قراردادش را با چلسی امضا می کند.

با  چلسی  گاردین،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
بایرلورکوزن بر سر مبلغ اولیه 72 میلیون پوند برای انتقال 
کای هاورتس به توافق رسیدند. این انتقال موجب می شود، 
رکورد نقل و انتقالات تاریخ چلسی شکسته شود و از سویی 
هزینه نقل و انتقالات چلسی در تابستان 2020 از 200 میلیون 

پوند عبور کند.
پس از ناکامی باشگاه آلمانی در راهیابی به لیگ قهرمانان اروپا، 
کای هاورتس تصمیمش مبنی بر جدایی از لورکوزن را به سران 
باشگاه اطلاع داد. چند هفته مذاکره مابین چلسی و بایرلورکوزن 
ادامه داشت، تا سرانجام طرفین بر سر مبلغ قرارداد به توافق 
دست یابند. پیشنهاد اولیه 65 میلیون یورو به علاوه 15 میلیون 
یورو پاداش در ماه جولای رد شد، اما اکنون مشخص شده 
چلسی برای جذب هاورتس مبلغی بیش از 71.6 میلیون پوندی 
که صرف خرید کپا آریزابالاگا در سال 2018 کرد و او را به گرانترین 

بازیکن تاریخ باشگاه بدل کرد، هزینه کرده است.
چلسی علاوه بر 80 میلیون یورویی که بابت جذب کای 
هاورتس می پردازد، 10 میلیون یورویی دیگر بابت عملکرد 
فردی بازیکن و 10 میلیون یوروی دیگر نیز که تحت شرایطی 
میسر می شود از جمله اینکه چلسی در پنج سال آینده قهرمان 
لیگ قهرمانان اروپا شود، به عنوان پاداش در نظر گرفته است. 
پیش از این کای هاورتس هم بر سر امضای قراردادی پنج 

ساله با چلسی به توافق شخصی دست یافته بود.

پس از سه هفته ناکامی در کسب پیروزی، شاگردان افشین 
قطبی در لیگ چین موفق شدند به این مهم دست یابند.

هفته  رقابت های  جریان  در  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
هشتم گروه B سوپر لیگ چین، شیجیاژوانگ  اوربرایت که 
هدایت آن برعهده افشین قطبی است به مصاف تیم هبی 
چاینافورچون رفت؛ شاگردان قطبی که در سه دیدار اخیر 
تنها 2 امتیاز به دست آورده بودند، برای کاهش اختلاف 
خود با تیم های بالانشین نیاز مبرمی به پیروزی در این 
دیدار داشتند. تا پیش از دیدار امروز شیجیاژوانگ  با 7 
امتیاز در رده پنجم بود و هبی چاینافورچون نیز با 11 امتیاز 

در جایگاه چهارم بود. چهار تیم برتر جدول می توانند خود را 
به مرحله بعدی سوپر لیگ چین برسانند.

در دیدار دیروز در حالی که هبی چاینافورچون توانست ابتدا 
به گل برتری برسد، شاگردان قطبی با ثبت یک کامبک بزرگ 
موفق شدند سه بار دروازه حریف خود را باز کنند و در نهایت 
با برتری سه بر یک از میدان خارج شوند؛ شیجیاژوانگ با 
هدایت افشین قطبی بعد از 3 بازی موفق به کسب پیروزی 
شد. اوربرایت با این برد 10 امتیازی شد و در رده پنجم، 
فاصله خود با آخرین تیم صعود کننده به مرحله بعد را به 

یک امتیاز کاهش داد.

لژیونر

در هفته هشتم سوپرلیگ چین؛

کامبک بزرگ شاگردان امپراطور

جهان فوتبال

»احمد سعادتمند«: 

استراماچونی می  تواند یکی از گزینه  های استقلال باشد
گفت:  استقلال  باشگاه  مدیرعامل  سعادتمند،  احمد 
مطالبات بویان را تسویه کرده و با ارسال نامه ای از سوی 

وکیل او به فیفا پرونده بسته خواهد شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، احمد سعادتمند، مدیرعامل 
باشگاه استقلال درباره جلسه امروز هیات مدیره استقلال 
در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در ابتدا به شما خسته 
نباشید می گویم، جلسه امروز در 2-3 محور بود، ابتدا 
در خصوص تامین منابع مالی صحبت کردیم که از 
چه منابعی پرداخت هایمان را در مورد آرای فیفا تامین 
کنیم.  در جلسه امروز درباره دو سه محور صحبت کردیم. 
بحث اول در رابطه با پرداختی های ارزی و ریالی بود 
که به چگونگی تأمین منابع مالی اختصاص داشت. 
خوشبختانه امروز مطالبات بویان را تسویه کردیم و فردا 
با ارسال نامه ای از سوی وکیل بویان به فیفا پرونده بسته 
خواهد شد و این اتفاق خوبی است. بحث آقای شفر بود 
که آن هم روی منابع مالی اش صحبت خوبی داشتیم و 
امیدوارم آن موضوع را هم روز چهارشنبه یا نهایتا شنبه 
آینده رویش زوم کنیم و آن را هم کارش را انجام دهیم. 
مرتب پرونده های زیادی می آید و امروز هم شکایت 
آقای لکیچ هم واصل شد. نامه فیفا هم به ما رسید. 
بحث فینال جام حذفی مطرح شد همچنین حضور موثر 
در جام باشگاه های آسیا در قطر بود و یک سری صورت 
جلسه ها هم از قبل داشتیم. چون ما در شرف واگذاری 
باشگاه به بخش خصوصی هستیم؛ خیلی از پرونده و 
اسنادی که از سال های قبل مانده بود مورد بررسی قرار 
گرفت تا از تراز مالی، مشکل خاصی نباشد و گزارش 

حسابرسی را داشته باشیم.
سعادتمند در مورد بازگشت استراماچونی به استقلال و 
اینکه مجیدی گفته بعد از فینال جام حذفی از این تیم 
می رود، گفت: تمام هم و غم ما و هیات مدیره این 
است که برای فینال؛ عزممان را جزم کنیم و بتوانیم 
نتیجه خوبی بگیریم تا بتوانیم یک جام را در این فصل 
به هواداران هدیه بدهیم. در خصوص این بحث، صادقانه 
می گویم، در حال حاضر آقای فرهاد مجیدی سرمربی 
تیممان هستند و امروز سر تمرین بودند، حتی من امروز 
به خاطر باشگاه و موفقیت و اتحاد تیم هم ایشان را برای 
ناهار پیش خودم دعوت کردم که به نوعی درگیر کاری 
بودند که نتوانستند بیایند، اینکه می گویند رد کرد و 
نیامد نبوده و ایشان درگیر کاری بوده و ما همه یک تیم 

هستیم و به سوی موفقیت قدم بر می داریم.

وی در خصوص اینکه اگر مجیدی برود چه کسی گزینه 
هدایت استقلال است چون صحبت از حضور قلعه نویی، 
نکونام و حتی دونادونی هم مطرح شده است، عنوان 
کرد: به اما و اگرها نمی  شود استناد کرد. باز هم می گویم 
مجیدی با ما قرارداد دارد و به قراردادش پایبند است و 
او به کارش ادامه می دهد. اگر هم اتفاقی بیفتد ما در 
هیات مدیره بررسی خواهیم کرد. من در قرارداد مجیدی 
ندیدم که بندی برای فسخ یکطرفه او وجود داشته باشد. 

اگر مشکلی باشد داخل خانواده آن را بحث می کنیم.
مدیرعامل استقلال با اشاره به سفرش به ایتالیا گفت: 
من بر اساس مصوبه هیات مدیره به ایتالیا رفتم و در 
تیرماه با وزارت ورزش در این زمینه مکاتبه کردیم. چون 
پرداخت بدهی ها کار سختی است تلاش ما این بود 
که بخشی از مطالبات استراماچونی را پرداخت کنیم و 
پرونده را از فیفا خارج کنیم که به دستاوردهای خوبی 
رسیدیم. ما می خواستیم با پرداخت بخشی از بدهی 
پرونده ای که مفتوح بوده را خارج کرده و سپس به سراغ 

تخفیف گرفتن برویم.
سعادتمند در خصوص نقل و انتقالات استقلال گفت: 
ما با 2 باشگاه لیگ برتری مکاتبه رسمی کردیم، بعد از 
بازی با شاهین بوشهر با برخی بازیکنان خودمان صحبت 
کردیم، چون برخی تیم ها درگیر کسب سهمیه یا سقوط 
بودند صبر کردیم تا لیگ تمام شود. بعد از پایان لیگ به 
باشگاه بازیکنان مد نظرمان نامه زدیم و ان شاءالله نفرات 

خوبی جذب تیم می شوند.
وی در خصوص اینکه آیا باشگاه خودجوش در حال 
مذاکره با بازیکنان است، یا اینکه مجیدی لیست داده 
یادآور شد: امسال مسابقات خیلی فشرده است و ما 
فرصت ترمیم تیم را نداریم. به همین دلیل با 6-7 بازیکن 
سرمربی  از  فهرستی  من  چون  کردیم  خوب صحبت 
تیم نگرفتیم و سعی کردیم خودمان در کمیته نقل و 

انتقالات با چند بازیکن مذاکره کنیم.
مدیرعامل استقلال در خصوص اینکه مجیدی عنوان 
کرده بود مدیران باشگاه برد دربی را تبریک نگفته است، 
عنوان کرد: در این شرایط اجازه بدهید ما صحبتی نکنیم. 
مجیدی جزو شناسنامه های باشگاه استقلال است و من 
برای او آرزوی موفقیت می کنم. همانطور که گفتم من 
او را امروز به ضیافت نهار دعوت کردم ولی به هر دلیلی 

نشد که سرمربی در این جلسه حضور پیدا کند.
سعادتمند در خصوص اینکه آیا صحت دارد مذاکرات 

باشگاه استقلال با بازیکنان در یکی از هتل های تهران 
برگزار می شود گفت: دو یا سه محل را در نظر داریم ولی 
اینجا خانه بازیکنان و کسانی است که برای مذاکرات 

در نظر گرفتیم.
وی در مورد اینکه شائبه ای وجود آمده که استراماچونی 
غرامت خواسته گفت: در فیفا بندی داریم که ایشان در 
متنشان به فیفا به آن اشاره کرده و رقمی را برای آن 

پیش بینی کرده اند.
وی در پاسخ به این پرسش که در این شرایط باشگاه 
چگونه می تواند بخشی از طلب استراماچونی را پرداخت 
کند گفت: در هر صورت ما رقمی را برای این موضوع 
پیش بینی کردیم. تاکید می کنم ما مذاکراتمان با آقای 
استراماچونی در خصوص اینکه پرونده را از فیفا خارج 

کنیم بود.
سعادتمند در پاسخ به این سوال که با این صحبت 
ندارد  صحت  عنوان  هیچ  به  استراماچونی  بازگشت 
گفت. این حق باشگاه ما است که به موفقیت برسد 
چون ما باشگاه بزرگی هستیم ولی این بزرگی از اسم 
استقلال چند سالی است که دور شده است. بر اساس 
چون  می گیریم  تصمیم  باشگاه  مقررات  و  قوانین 
هواداران میلیونی داریم. اگر احتمالا یک درصد در جام 
حذفی نتیجه خوبی نگیریم قطعا روی گزینه های دیگر 

فکر می کنیم.
مدیرعامل باشگاه استقلال با تاکید بر اینکه لیست این 
تیم به آسیا ارسال شده است در پاسخ به این سوال 
گزینه خوب خارجی هم می تواند باشد، گفت: من اصلا 
موافق عدم ورود بازیکنان و مربیان خارجی نیستم 
ولی بخش مهم این موضوع مسائل اقتصادی است. 
ما در کشور هم بازیکنان و هم مربیان خوبی داریم ولی 
استراماچونی هم می تواند یکی از گزینه های ما باشد.

مطالبی  ایتالیایی  رسانه های  اینکه  خصوص  در  وی 
را می نویسند و از مذاکره استقلال با استراماچونی در 
خصوص هدایت دوباره استقلال می گویند، گفت: در 
آن نشست ما هیچ خبرنگاری حضور نداشت و مطمئنا 
آنچه نوشته می شود گمانه زنی است. همه صحبت ما 

محرمانه بود.
سعادتمند در خصوص اینکه آیا با مجیدی آشتی کرده 
است یا خیر عنوان کرد: من با هیچکس قهر نیستم و 
خدا نکند این اتفاق بیفتد. روز بازی هم در کنار تیم و 

کادر فنی هستیم و برای قهرمانی بازی می کنیم.

گزارش ورزشی


